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Protokół ze wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie 

w dniu 5 września 2019 r. 
 

Nr 6/VIII/2019 Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; 

Nr 6/VIII/2019 Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska        

                           i Opieki Społecznej; 

Nr 6/VIII/2019 Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Nr 6/VIII/2019 Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi. 
 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie odbyło się w dniu 5 września 2019 r. 

o godzinie 9:00. W posiedzeniu brało udział 12 radnych. Nieobecni radni: Anna Ludwa Przewodnicząca 

Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; radny 

Zbigniew Górski Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi i członek Komisji Bezpieczeństwa 

Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi; radny Sylwester Łucki Przewodniczący 

Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi i członek Komisji 

Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej. Lista obecności członków Komisji stanowi 

załącznik do protokołu. Spoza Komisji w posiedzeniu uczestniczyli Burmistrz Otmuchowa – Jan Woźniak, 

Skarbnik - Sebastian Salecki, Radca Prawny – Eugeniusz Kowaluk. 
 

Porządek posiedzenia 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej w sprawach: 

1) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Opolu informacji o kandydacie na ławnika; 

2) ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do Sądu Rejonowego w Nysie na kadencję 

2020 – 2023; 

3) nadania honorowego obywatelstwa Gminy Otmuchów; 

4) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość; 

5) określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Otmuchów na zadania służące ochronie 

powietrza, realizowanej w ramach osi priorytetowej V Ochrona środowiska, dziedzictwa kulturowego 

i naturalnego, działanie 5.5. Ochrona powietrza Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Opolskiego na lata 2014-2020; 

6) rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Miasta i Gminy Otmuchów; 

7) uchwalenia 3-letniego Gminnego programu wspierania rodziny w Gminie Otmuchów na lata 2019-

2022; 

8) zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2019 rok; 

9) zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Ad 1.  
 

1) Projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Opolu 

informacji o kandydacie na ławnika; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.   

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 4 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

2) Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do Sądu 

Rejonowego w Nysie na kadencję 2020 – 2023; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 



2 

 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 4 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

3) Projekt uchwały w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Gminy Otmuchów; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 4 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

4) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 4 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

5) Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy 

Otmuchów na zadania służące ochronie powietrza, realizowanej w ramach osi priorytetowej V 

Ochrona środowiska, dziedzictwa kulturowego i naturalnego, działanie 5.5. Ochrona powietrza 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 2014-2020; 

 

Radny Warchał zadał pytanie, czy chodzi o złożone deklaracje w 2018 r. 

Burmistrz odpowiedział, że kilkanaście gmin podpisało umowę i projekt jest realizowany w ramach osi 

priorytetowej Ochrona środowiska, dziedzictwa kulturowego i naturalnego, działanie 5.5. Ochrona powietrza 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego i wnioski, które zostały złożone musiały 

być przygotowane pod audyt i szczegółową ocenę dotyczącą celowości i zakwalifikowane do finansowania 

w roku 2020. Projekt będzie trwał przez następne lata. Każdego roku będą przechodziły weryfikacje 

dotyczącą wstępnej oceny i finansowania. Deklaracje złożone w 2018 r. nie wchodzą, one zostały 

zrealizowane w ramach naszych środków.  
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 4 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

6) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Miasta i Gminy 

Otmuchów; 
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Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

 -Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 4 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

7) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia 3-letniego Gminnego programu wspierania rodziny 

w Gminie Otmuchów na lata 2019-2022; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

 -Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 4 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

8) zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2019 rok; 
 

Radny Zięba zapytał o zwiększenie wydatków w dziale 010. 

Skarbnik odpowiedział, że usługi, które będą wykonywane na wsiach, typu przepusty, remonty mostków, 

udrażnianie rowów melioracyjnych itp. – tymi sprawami zajmuje się ten dział, nie tylko gospodarka 

i ochrona środowiska – dział 900, ale też dział 010, który tymi sprawami się zajmuje i jest potrzeba 

zwiększenia o 10 tys. zł. celem przeprowadzenia różnych prac.  

Radny Warchał zapytał, czy dotyczy to np. przepustów na drogach gminnych, czy powiatowych również. 

Burmistrz odpowiedział, że dotyczy to tylko gminnych dróg transportu rolnego. 

Radny Zięba zapytał o wydatki na bioróżnorodność na terenie Gminy Otmuchów i czy to zadanie będzie 

przerzucone na kolejny rok. 

Burmistrz odpowiedział, że zadanie zostało przesunięte na rok 2020, ze względów technicznych.  

Skarbnik dodał, że bardzo wyraźnie jest to pokazane w wieloletniej prognozie finansowej. Pokazuje 

przeniesienie wydatku z roku 2019 na 2020 i kolejne.  

Radny Napora zapytał o wydatki majątkowe w powiązaniu z wieloletnią prognoza finansową. W projekcie 

zmiany budżetu, wydatki majątkowe wynoszą niecałe 19 mln zł, natomiast w wieloletniej prognozie niecałe 

17 mln zł. Radny poprosił, by wyjaśnić czym jest to spowodowane. 

Skarbnik odpowiedział, że wieloletnia prognoza finansowa, to program, który jest realizowany przez wiele 

lat, natomiast w wydatkach majątkowych ujmuje się wydatki wieloletnie, jak również te, które są 

wykonywane w trakcie tego roku budżetowego, stąd nazwa wieloletnia prognoza finansowa i będzie to 

mniejsza kwota. 

Radny Napora podsumowując dodał, że wydatki majątkowe w uchwale budżetowej dotyczą wydatków 

z danego roku i wieloletnich, natomiast w wieloletniej prognozie finansowej tylko wieloletnie i mówiąc 

o limicie na 2019 rok mówimy tylko o wieloletnich zadaniach.  

Skarbnik powiedział, że mogą być przedłużane za zgodą rady 

Burmistrz dodał, że również w zależności od przepływu środków, które będą w ramach różnych projektów 

realizowane, bo niejednokrotnie nie są zależne od nas. Powody są różne, przepływ środków i zamówienia 

publiczne, które są trudne ze względu na brak wykonawców i na koszty związane ze zwiększeniem ofert 

finansowych. Dlatego też ilość przetargów jest wielokrotnie zwiększona.  

Radny Warchał poinformował odnośnie wydatków majątkowych, że 2 września br. Zarząd Sejmiku 

Województwa Opolskiego podjął decyzje o zwiększeniu wydatków o 886 tys. zł. Dodał, że chodzi też o ulicę 

kolejową.  
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Burmistrz odpowiedział, że to Subregion. Zadanie jest realizowane przez dwóch konsorcjantów, natomiast 

liderem jest Starostwo, Powiat Nyski. Mamy dwa zadania do wykonania i zgodę na podział zamówienia 

publicznego na obszary. Przetarg już został przygotowany i ogłoszony na ul. Krakowską. Roboty są 

wykonywane w ramach współpracy ze spółką z Opola, która wymienia sieć gazową. Przetarg będzie na 

kanalizację burzową, następnie na oświetlenie, potem utwardzenie i ułożenie nawierzchni. Kwota na 

Subregion została zadysponowana, mamy kwotę określoną zgodnie z umową, ale będzie podpisany aneks 

i kwota ta jest rozdysponowana przez Zarząd na poszczególne gminy.   
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

 -Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 4 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

9) zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
 

Radny Napora przypomniał, że prosił, aby przedsięwzięcia wymienione w prognozie, gdzie określony jest 

łączny nakład finansowy i limity, np. dot. ośrodka szkoleniowego Skalnik – podać, czy jest możliwe do 

zrobienia. Łączny nakład 7 mln 660 tys. i podane są też limity na 2019 i 20 i wystarczy dodać te limity, 

wychodzi 5 mln zł, czyli gdyby od nakładów łącznie 7 mln 680 tys. zł odjąć 5 mln zł. to mamy 2 mln 680 

tys. zł wydanych od początku tego roku. A my nie mamy wydanych pieniędzy w takiej wysokości. Z danych 

ze sprawozdań finansowych wychodzi, że wydaliśmy do końca zeszłego roku 1 mln 430 tys. zł, z groszami, 

więc ponowił pytanie, czy możliwe jest, żeby w wieloletniej prognozie móc bazować na kwocie, którą 

rzeczywiście wydaliśmy plus limity i wtedy określać to jako łączne nakłady, a jeżeli nie jest to możliwe, to 

też chciałby usłyszeć z jakiego powodu. Radny poprosił Skarbnika o te informacje i dodał, że Komisja 

Rewizyjna będzie się zajmować trzema inwestycjami na posiedzeniu w dniu 25 września br. i poprosił by 

Skarbnik odniósł się do tych różnic, jeżeli te różnice są w projekcie uchwały. Radny poprosił o dostarczenie 

członkom Komisji Rewizyjnej materiałów co najmniej 17 września br. i możliwość obejrzenia trzech 

inwestycji przed posiedzeniem Komisji.  

Skarbnik odpowiedział, że jeśli chodzi o łączne nakłady finansowe w wieloletniej prognozie finansowej, to 

jest to prognoza i prognozuje się limitami, które są zawarte w uchwale budżetowej, czyli jakie są na dany rok 

nakłady finansowe. Skarbnik zauważył, że radny wcześniej zgłaszał tą uwagę i rzeczywiście w tym 

przypadku jest zamiast wykonania, łączny nakład finansowy. Wieloletnią prognozę finansową koryguje się 

przez cały rok lub raz w roku łącznie z wykazem przedsięwzięć i chyba, że dochodzą nowe zadania 

inwestycyjne, wtedy się ją uaktualnia, natomiast nie ma obowiązku, by ja uaktualniać na każdej sesji. Robi 

się to, by radni wiedzieli, co się dzieje w budżecie gminy, jakie zadania inwestycyjne są ujmowane 

w poszczególnych zmianach budżetowych. Skarbnik zobowiązał się do tego, że na najbliższej sesji będą 

wszystkie wykonania dotychczas plus limity tegoroczne i przyszłych lat. Przyznał rację radnemu, że będzie 

to jaśniej wyglądało, jak zadanie jest prowadzone i ile środków finansowych w poszczególnych, nie 

z limitów tylko z wykonania, zostało. Można robić limitami i można z wykonania. Skarbnik dodał, że jak się 

planuje zadanie inwestycyjne na kolejne lata, to na początku planuje się konkretną kwotę. Później program 

wymusza, dlaczego zmiany zostały wykonane łącznie na ta kwotę.  
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie. 

Głosowanie: 

 -Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 4 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
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Na tym zakończono protokół. 
Protokołowała J. Wiktorowska   
 

1. Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu    ........................................ 

       i Finansów oraz Działalności Gospodarczej i Opieki Społecznej         Michał Warchał 

 

 

2. Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej ........................................ 

       oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Zdrowotnej                         Anna Ludwa 

 

 

3. Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi  ......................................... 

                                                                                                                          Zbigniew Górski 

 

 

4. Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców   ......................................... 

i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi          Sylwester Łucki 

 


